
Oświadczenie złożone 

przez senatora Beniamina Godylę 

na 55. posiedzeniu Senatu 

w dniu 15 grudnia 2022 r. 

Oświadczenie skierowane do wiceprezesa Rady Ministrów, ministra rolnictwa i rozwoju wsi Henryka 

Kowalczyka 

Szanowny Panie Ministrze! 

W związku z prośbami kierowanymi do mojego Biura Senatorskiego przez przedstawicieli powiatowych 

inspekcji weterynaryjnych, przesyłam propozycje, które pomogłyby uszczelnić system oraz pomogłyby służ-

bom w walce z ASF. 

Jednym z proponowanych rozwiązań jest kwestia możliwości okresowego zamykania lasów, obszarów, na 

których stwierdzono wystąpienie ogniska choroby. To umożliwiłoby służbom pracę oraz ograniczyłoby moż-

liwość dalszego rozprzestrzeniania się choroby. 

Kolejną kwestią jest przygotowanie ogólnopolskiej kampanii informacyjnej na temat problematyki ASF, 

która miałaby zwiększyć świadomość społeczną w zakresie zapobiegania potencjalnym zagrożeniom wynika-

jącym z ASF. 

Kolejnym postulatem jest stworzenie obowiązkowego systemu szkoleń dla hodowców trzody chlewnej 

edukujących w zakresie przyczyn, zagrożeń i skutków występowania ASF oraz ścisłego przestrzegania pro-

cedur chroniących gospodarstwa przed tą chorobą. 

Z wyrazami szacunku 

Beniamin Godyla 

 
 


